
גליון פנימי לאנ"ש חסידי פאפא    י"ל ע"י 'מערכת פאפא'

בקודש פנימה
בעזהשי"ת

שיחות קודש מכ"ק מרן אדמו"ר שליט"א

תז״ט-אח״ק
תשפ"ה לפ"ק

שיחת קודש בעת ניחום אבלים אצל כ"ק 
האדמו"ר מוויזשניץ-מאנסי שליט"א על 

פטירת הרבנית מוויזשניץ ע"ה
א' שמות תשפ"ה לפ"ק ום  י

האדמו”ר מוויזשניץ: דער טאטע ]כ"ק האדמו"ר התורת מרדכי 
מוויזשניץ זצ"ל[ האט אסאך מאל גערעדט פון די צייט וואס ער 
איז געווען אין פאפא; דער טאטע פלעגט עסן די שבת סעודות 
ביי כ"ק מרן זצוק"ל. ער האט דערציילט אז פורים האט אים דער 

טאטע ]מרן ז"ל[ ארויפגענומען אויפ'ן טיש טאנצן מיט אים.

מרן שליט”א: דער טאטע ז"ל האט דעמאלטס געזאגט אז ער 
איז אן אייניקל פון הרה"ק הרבי ר' בער זי"ע א.

האדמו”ר מוויזשניץ: ס'איז פריער אויסגעקומען א שמועס, האב 
איך דערציילט, אז במשך די יארן זענען געקומען צו אונז אסאך 
אידן פון פאפא און דערציילט אז זיי געדענקען ווי דער טאטע 
האט  ביינאכט  אז  און  פאפא,  אין  פלייסיג  אזוי  געלערנט  האט 
אויף  און  ווייטער,  אזוי  און  די בעט  איינגעטיילט מיט  זיך  מען 

התורת  האדמו"ר  שסיפר  מה  תשע"ד(,  אב  )י"ג  חדש  אור  בבטאון  ראה  א.  
ביום  בפאפא  הייתי  המכון:  חברי  אל  בשיחתו  זצ"ל  מוויזשניץ  מרדכי 
הפורים, מרן ז"ל קיים את ה'עד דלא ידע' כפשוטו, ושתה הרבה יין, ובליל 
ב' של פורים התפלל מעריב בזמן מאוחר מאוד, רק אחר שידע בברירות 
שכבר הפיג היין. בעת הריקודים על השלחן, אחז מרן ז"ל בידי ורקד עמי, 
ואמר לי שאני נכד הרה"ק רבי ר' בער זי"ע, כידוע שבאונגארן העריצו 

נכדי המגיד זי"ע שבימים ההם כמעט שלא היה בנמצא נכדי המגיד.

לספה"ק  בהקדמה  )הועתק  שאמר  זצ"ל  מוויזשניץ  האדמו"ר  של  מאמרו  וידוע 
ויחי יוסף מועדים ב'(: "צו זיין פורים אין פאפא, לוינט זיך צו פארן פון איין עק 

וועלט ביז צום צווייטן!"

בתוכן:

התורת מרדכי מוויזשניץ בפאפא / מרן ז"ל 

אצל האהבת ישראל / האמרי חיים עם מרן 

ז"ל / תקופת אנטווערפן / נסיעת מרן ז"ל 

מאנטווערפן לאמריקה / בראשית השנים 

באמריקה / האדמו"ר מוויזשניץ שליט"א עם 

כ"ק מרן ז"ל / פטירת האדמו"ר מסקווירא 

ז"ל / קידוש בית החיים בניו דזשערסי / 

שמירת עינים / הוראה לבעל דרשן / ועוד

אמדור שיחות קודש

יזמדור חסידים דערציילן

ימדור דברות קודש

בתוכן:

פה סח / הודאה על רוחניות / אנו רצים והם 

רצים / בשבח פטרון מפעל והגית / ברוך 

שנתן תורה / קבלת התורה היא בריאה 

חדשה / והיא שעמדה לאבותינו ולנו / 

נסיונות הזמן / שמירת הפה / כח הרבים / 

בשבח הרבנית הצדיקת ע"ה / ועוד

ספירת העומר ביום / שמחה של מצוה / 

רפאה נפשי כי חטאתי / האדמו"ר מוויזשניץ 

בפאפא / גשמי ברכה / שמיעת כלי שיר

שנה ד'
גליון ע״ח
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בקידה ובהשתחויה מול פני הקודש נשגר בזה ברכת מזל טוב 
מעומק לבבינו, מול פני המנורה הטהורה, בוצינא קדישא, עמוד 

האש ההולך לפני המחנה, עטרת תפארת ישראל, אבינו רוענו

כבוד קדושת 
מרן אדמו"ר 
עט"ר שליט"א

לרגל השמחה השרויה במעון הקודש

לרגל השמחה השרויה במעון הקודש באירוסי הנכדה 
בת חדב"ן הרה"צ רבי ברוך רובין שליט"א עם 
החתן הרב מרדכי דוב שליט"א בן הגה"צ רבי 

אלישע סעקולא שליט"א אב"ד סאדוואנא

ברכת מזל טוב לכבוד הסבים כ"ק 
האדמו"ר מסטריזוב שליט"א, וכ"ק 

האדמו"ר מסוליצא שליט"א

ואנו תפלה שמשמחת בית צדיקים זו ישפע שפע רב לנו ולכל ישראל, 
וירוה כ"ק מרן שליט"א רוב תענוג ונחת מכל יוצ"ח, ונזכה עוד רבות בשנים 

לחסות בצל הקודש, עדי נזכה שהוא יוליכנו קוממיות לארצנו, בב"א.

קים
קול רנה וישועה באהלי צדי

יעדע זאך וואס כ'האב איבערגעפרעגט מיין טאטן האט 
צו  האט  ער  נישט",  כ'ווייס  נישט,  "כ'ווייס  געזאגט,  ער 
גארנישט געוואלט מודה זיין, אזוי אז כ'האב שוין נישט 
געקענט וויסן וואס ס'איז יא אמת און וואס ס'איז נישט 

אמת...

ער  אז  געזאגט  פעמים  כמה  מיר  האט  טאטע  דער 
תש"ג  יתרו  פרשת  פון  פאפא,  אין  יאר  איין  געווען  איז 
ער  וואס  טובים  ימים  די  חוץ  תש"ד,  יתרו  פרשת  ביז 

אהיימגעפארן צום טאטן.

מרן שליט”א: תשרי איז ער אהיימגעפארן, אבער פורים 
און פסח איז ער יא געווען אין פאפא.

אמאל  איז  ז"ל[  ]מרן  טאטע  דער  מוויזשניץ:  האדמו”ר 
געווען ביי הרה"ק האהבת ישראל זי"ע.

מרן שליט”א: דאס איז געווען אלס יונגערמאן ווען דער 
אהבת  דער  סאטמאר,  אין  געוואוינט  האט  ז"ל  טאטע 
ישראל האט אים דעמאלטס אנגעוואונטשן 'ויהי ה' את 

יוסף ויהי איש מצליח' )לשון הפסוק בראשית לט, ב(.

האט  סאטמאר  אין  דיין  זייענדיג  מוויזשניץ:  האדמו”ר 
ער געמוזט פארן דורך אן אנדערע וועג, ער האט נישט 
געקענט פארן גלייך קיין גרויסווארדיין. ביים טאטן איז 
דאס געווען א מורא'דיגע זאך אז דער אהבת ישראל האט 

געזאגט אזעלכע ווערטער.
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כ"ק האדמו"ר האמרי  רבי  וויזניצער  מרן שליט”א: דער 
אנטווערפן  אין  ז"ל  טאטן  ביים  געווען  איז  זצ"ל  חיים 
ז"ל  געזאגט פאר'ן טאטן  זיין, און ער האט  מבקר חולה 
אז ס'שטייט )בבא קמא ק.( ילכו זה ביקור חולים, דארף מען 
אמאל  אז  איז  כוונה  די  נאר  דערפון,  פשט  פארשטיין 

דארף מען עס מאכן שנעל און שוין גיין...

דער וויזניצער רבי האט דאן געזאגט אז די ראשי תיבות 
פון טאטן ז"ל'ס נאמען ]מרן י'וסף ב'ן ש'רה ר'בקה[ איז 
ר'בי ש'מעון ב'ר י'וחאי, און יבש"ר. ס'איז געווען דעמאלטס 
רבי  וויזניצער  דער  און  ז"ל,  טאטן  ביים  זמנים  שווערע 
אויפ'ן  נאכפרעגן  זיך  שליח  א  טאג  יעדן  געשיקט  האט 

מצב פון טאטן ז"ל.

דער טאטע ז"ל איז דאן געווען שטארק מסוכן ל"ע, און 
'פענעצילן'  מעדעצין  די  ארויסקומען  דעמאלטס  ס'איז 
האט  ער  אז  געזאגט  האט  דאקטער  דער  )-אנטיביאטיק(, 

געהערט אז אין אמעריקא איז דא אזא מין נייע זאך האט 
מען עס געלאזט ברענגען פון דארט, און דאס האט ב"ה 

מציל געווען דעם טאטן ז"ל.

איך געדענק ווען דער זיידע דער אמרי חיים איז געווען 
דאהי אין אמעריקא.

מוויזשניץ: מסתמא דאס לעצטע מאל בשנת  האדמו”ר 
תשי"ח.

ווען ער איז דא געווען  מרן שליט”א: ביידע, סיי תשי"ד 
אויף פסח, און סיי תשי"ח.

האדמו”ר מוויזשניץ: מיין ברודער'ס ברית ]כ"ק האדמו"ר 
ערב  תשי"ד  געווען  איז  שליט"א[  מוויזשניץ-קיימישע 

שבת פאר פסח, שבת איז געווען ערב פסח.

אונז  קעגנאיבער  איינגעשטאנען  איז  ער  שליט”א:  מרן 
זצ"ל  ניימאן  ניסן  אברהם  ר'  הרה"ג  ביי  בעדפארד  אויף 

]דומ"ץ וויזשניץ[.

מאנסי:  דקהלתנו  רב  שליט"א  חיים  פינחס  רבי  הרה"צ 
כ'האב געזען ברענגען אז דער אמרי חיים האט געזאגט 
פאר'ן זיידן ז"ל אז אמעריקא איז נישט פאפא, האט דער 

זיידע ז"ל געזאגט, "ס'איז אויך נישט אנטווערפן"...

שווער  זייער  זיך  האט  ז"ל  טאטע  דער  שליט”א:  מרן 
צוגעוואוינט צו די אמעריקאנע זאכן, ביי אים איז געווען 
דער עיקר צו זיין אויף א פלאץ וואו ער וועט קענען מרביץ 
אנגעטראגן  אים  מ'האט  הדעת,  הרחבת  מיט  זיין  תורה 

פארשידענע פלעצער, ס'איז געווען אפילו א רעדע פון 
גיין קיין ארץ ישראל ב.

דער  אז  באשרייבן  געזען  כ'האב  מוויזשניץ:  האדמו”ר 
טאטע ]מרן ז"ל[ האט גערעדט מיט'ן זיידן ]האמרי חיים[ 

וועגן גיין קיין ארץ ישראל  .

מרן שליט”א: דאס קען אויך זיין, אבער דער טאטע ז"ל 
האט געפרעגט פון כ"ק מרן מבעלזא זי"ע, און דער רב ז"ל 
האט געשיקט זאגן אז דער טאטע ז"ל האט נישט געזאגט 
קיין דעה בעניני נסיעות ממילא זאגט ער אויף נישט קיין 
דעה, אבער אז איר פארט, פארט איר דאך אודאי מיט די 
ישיבה, דארף מען גיין אויף אזא פלאץ וואס מ'זאל קענען 
האט  ז"ל  רב  דער  און  עסן,  צו  און  שלאפן  צו  אנגרייטן 
מוסיף געווען בזה הלשון, "צו שלאפן איז נאך וויכטיגער 

ווי עסן" ד.

)עמוד רפג( העתק מכתבו של כ"ק מרן  ודור  ראה בספר לדור  ב.  
ז"ל להרה"ח ר' יודא מאיר גראס ז"ל )ב' דברים תש"ט(: ועל דבר אשר 
לי  שיש  אמת  הנה  בארה"ק,  להישיבה  פלאן  לי  יש  אם  שאלת 
פחד  חשש  מחמת  עתה  לעת  אחור  נסוגתי  אבל  לזה,  חשק 
מלחמה ומחמת חשש שהבחורים יצטרכו לילך לצבא, מלבד זה 
הענין מקושר עם קישויים גדולים מצד חסרון מעות הנצרך לזה 
במדה גדושה, ואני איני יכול לעשות מה ששאר ראשי ישיבות 
היה  שלא  דבר  דמים  דורש  ולהיות  לאמעריקא  ליסע  עושין 
מנהג אבותי ורבותי זצללה"ה, הגם שהי' אצלי קצת הוי אמינא 
לבקש לי דרך לאמעריקא למען אדע לשות עצות בנפשי באיזה 
דרך לבחור כאשר אצטרך לילך מכאן, אם לאמעריקא או לארץ 
ישראל, והוא תלי' בהאסתפקתא איזהו גלות יותר קשה לקבל 
אם להיות בגלות אצל גוים או להיות בגלות אצל יודים, ולעת 

עתה אני הולך בשיטת שב ואל תעשה עדיף.

 . ראה בקובץ גנזי אור חלק ה )לפליטה גדולה עמוד קצה(, שהאמרי חיים 
ואף  ז"ל שיסע לארה"ק לייסד שם ישוב חדש  ייעץ לכ"ק מרן 
זיין  מקנא  אייך  וועל  איך  אז  מיינען  נישט  זאלט  "איר  הפטיר: 

דערמיט, אדרבה, איך וועל אייך ארויסהעלפן דערמיט".

ד.  ראה בספר שיחות יקרות ויחי יוסף, מה שמובא בשם הרה"ח 
ר' בן ציון אויסטערליץ ז"ל )ערך ישיבה(: שמעתי מכ"ק מרן זצוק"ל, 
שכאשר רצה להעתיק את מגוריו מאנטווערפן, שאל את כ"ק 
מרן מהר"א זי"ע להיכן לנסוע, לארץ ישראל או לארה"ב, והשיב 
בלבוש  איתא  אך  נסיעות,  בעניני  מתערב  אינו  כי  זי"ע  מרן  לו 
)הל' יום כיפורים סימן תרי"ט סעיף ד( – וכאשר סיפר זאת מרן רבינו הראה 

שבזמן  לי,  ונראה  וז"ל:   – בפנים  ה'לבוש'  דברי  את  לתלמידים 
היום,  כל  ותחנונים  סליחות  ולומר  להתפלל  נוהגין  שאנו  הזה 
יותר הגון וטוב הוא שאחר שאמר סליחות ותחנונים בלילה ילך 
להתפלל  ויוכל  קבע,  שינת  שישן  כדי  מטתו  על  לביתו  לישון 
ולהתחנן למחר ביום בכוונה שלימה, שאם לא ישן כל הלילה הרי 
הוא מבטל כל התפלות יום הכיפורים שאי אפשר לו להתפלל 
כי בארץ  זי"ע,  כ"ק מרן מהר"א  ואמר  יפה, עכ"ל.  בכוונה  ביום 
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האדמו”ר מוויזשניץ: בעלזער רב האט נישט געענטפערט 

ישראל הדירות קטנות וצפופות, וקשה למצוא אכסניות בעבור 
הבחורים, והרי הבחורים צריכים לישון בלילה כדי שיהיה להם 
הדעת.  בהרחבת  ללמוד  להם  קשה  לאו  ואם  ביום,  ללמוד  כח 
בכך רמז לו מרן מהר"א זי"ע שהוא מסכים לכך שיעקור דירתו 

לארה"ב, כדי שיוכל לבסס שם את ישיבתו הרמה.

ועיין עוד בספר הנ"ל )ערך שינה( שבהזדמנות אחרת סיפר ג"כ כ"ק 
מרן זצוק"ל עובדא הנ"ל )בסעודת יום שב"ק ויגש תשל"ח בבארא פארק(, וסיפר 
מרן ז"ל שמרן מבעלזא ז"ל אמר לו: מקובל אצלינו שאין אומרים 
הישיבה  כשתקבע  אומר,  אני  זאת  רק  לישב,  מקום  איזה  על 
באיזה מקום שיהיה, תדאג ביותר על מקום השינה שיהיה מקום 
ידוע שה'לבוש' היתה לו אהבת ישראל גדולה,  כי  ידים.  רחבת 

אויף א שידוך, אויף אן אפאראציע, און אויף עניני נסיעות.

געווען  איז  ז"ל  פרענקל  אשר  ישראל  ר'  הרה"ח  בנש"ק 
אן אייניקל פונעם אהבת ישראל. ממש אין די בראשית 
יארן ווען ער האט זיך אריבערגעצויגן קיין אמעריקא איז 
ער געגאנגען זיך געזעגענען פון בעלזער רב, האט אים 
אמעריקא,  קיין  דאך  פארסט  "דו  געזאגט,  רב  בעלזער 
זאלסטו וויסן אז די כשרות דארט איז זייער נישט בסדר, 

וכותב )תרי"ט ס"ד( שאין להיות ניעור בליל יום הכיפורים, כדי שלא 
יטרד ביום מתפלתו ויוכל להתפלל בכוונה, נראה מזה שהשינה 

נחוצה מאוד.

תז״ט-אח״ק תשפ"הדעלון בקודש פנימה



רב'ס  צעהלימער  פון  נאר  עסן  נישט  זאלסטו  דערפאר 
השגחה", נאך א זאך האט אים בעלזער רב געזאגט, "דו 
זאלסטו  מקום,  חסיד'ישע  א  אויף  נישט  דאך  פארסט 
אכטונג געבן מיט וועמען די חבר'סט דיר". נאכ'ן ארויסגיין 
האט אים בעלזער רב צוריקגערופן און געזאגט, "האסט 
דאך א קרוב אין אמעריקא – און בעלזער רב האט געזאגט 

דעם טאטנ'ס נאמען – זאלסטו דיר דרייען ביי אים".

מרן שליט"א: מ'זאגט נאך פון רב ז"ל א לשון, אז מ'דארף 
וואוינען צווישן היימישע אידן, אז מ'זאל האבן א שכן פון 

וועמען זיך צו שעמען.

*

מרן שליט"א: מ'האט גערעדט פון אנטווערפן, ווען דער 
אן  געמאכט  ער  האט  אהין  אנגעקומען  איז  ז"ל  טאטע 
איז  אנטווערפן  שטאט,  אין  דארט  איבערקערעניש 
און אז דער טאטע  געווען אזא חסיד'ישע פלאץ,  נישט 
ז"ל איז אנגעקומען מיט די ישיבה האט עס געמאכט אן 

איבערקערעניש...

מ'האט געהאט צו טון דארט מיט די דזשוינט, זיי זענען 
געווען אזעלכע מאדערנע מענטשן און מ'האט זיך כסדר 
געריבן מיט זיי... ס'איז געווען זייער שווער מיט זיי, אבער 
דער טאטע ז"ל האט זיך נישט געוואלט בייגן פאר זיי; זיי 
זיך אנטון שפאלט- זאלן  האבן געוואלט אז די בחורים 

געוואלט  נישט  האט  ז"ל  טאטע  דער  אבער  היטלעך, 
הערן דערפון! ה

הרב  זצ"ל  ניימאן  יצחק  יעקב  רבי  הגה"צ  שכתב  מה  ראה  ה. 
של  התנגדותם  רכה(:  עמוד  באהלך  )אגורה  בזכרונותיו  ממאנטרעאל 
אנשי הערי פגעה גם ביכולתינו להתקיים. תמיכת הג'וינט ניתנה 
בחור  לכל  הדת.  משומרי  אנשים  ידי  על  שנוהל  משרד  דרך 
היה צריך  זו  מי שנהנה מקצבה  כל  הוקצב מאתיים פרנק, אך 
אודות  על  והשפלה  בזיונות  ולספוג  למשרדם  בעצמו  לגשת 
לבושו המיושן והחסידי. הדברים כאבו לנו מאוד ומאידך היה 
היה  והשי"ת  מעשה  לעשות  החלטתי  גדול.  זו  בקצבה  הצורך 
בעזרי. נפגשתי עם נציג הג'וינט שבא מפאריז, הוא דיבר בלשון 
את  שנקבל  שיעזור  וביקשתיו  שלי,  האידיש  את  והבין  דויטש 
התמיכה ישירות מפאריז ללא שתעבור דרך קהלה זו. דברי עשו 
רושם והלה נענה לבקשתי בתנאי שנקים מוסד מסודר עם שם 
רשמי ונעשה קאמיטע )ועד(. הקמנו ועד מאנשי שלומינו, ובעצת 
אחד מרבני הפליטים שהיו שם צירפנו גם מאנשי המקום ילידי 

אנטווערפן כדי לתת לכך תוקף  יותר חוקי.

לנו  שיש  הג'וינט  לנציג  הודעתי  הועד  והקמת  האסיפה  לאחר 
זמן קצר קבלנו את  ובסייעתא דשמיא לאחר  עמותה רשמית, 
עשה  זה  דבר  בפאריז.  הג'וינט  מן  ישירות  המיוחלת  התמיכה 

ניימאן  יצחק  יעקב  רבי  הגה"צ  רב  מאנטרעאלער  דער 
זצ"ל האט דאך פראבירט צו פארשאפן שריפטן צו קומען 

קיין אמעריקא ו, אויך האט ער געשאפט די געלט.

האדמו"ר מוויזשניץ: ווען מ'האט געמאכט די וויזשניצע 
תלמוד תורה אין בארא פארק האבן די עסקנים געבעטן 
פון טאטן ז"ל אז מ'זאל לאזן די קינדער גיין מיט פיאות 
אויף די אויערן, אבער דער טאטע ז"ל האט נישט מסכים 
געווען, ער האט געזאגט, "איך וויל מאכן א תלמוד תורה 
אזויווי כ'האב געמאכט אין וויליאמסבורג און אין מאנסי, 
און אז איינער קען נישט דארף ער נישט קומען צו מיר, 

אבער איך וועל זיך נישט צושטעלן צו זיי".

*

אסאך  געפרעגט  אויך  האב  איך  מוויזשניץ:  האדמו”ר 
אין  זייענדיג  אמאל  ז"ל[.  ]מרן  טאטן  פונעם  שאלות 
און  שאלות,  עטליכע  געפרעגט  איך  האב  פלארידא 
כ'וועל  "ווען  געזאגט,  מיר  ער  האט  שאלה  איין  אויף 
דאקטער  מיט  איבעררעדן  עס  איך  וועל  אהיימקומען 

דיימענד, און דעמאלטס וועל איך קענען ענטפערן".

איך בין געווען ביים טיש פרייטיג צונאכטס ביי די שבע 
יוסף  תולדות  אבד"ק  ]הגה"צ  ברודער  פונעם  ברכות 
ב"פ שליט"א[, די חתונה איז געווען חנוכה, מיין טאטע 

בעזרנו  היה  הקב"ה  אמנם  העיר,  כל  ותהום  גדול  רעש  כמובן 
על  אותנו...  ידריך  שהוא  האמין  אשר  ההוא  האיש  את  לנצח 
כי טוב  לה'  והודו  גם להיטיב עם עוד אנשים,  זה הצלחתי  ידי 

שהרחיב לנו.

הרב  זצ"ל  ניימאן  יצחק  יעקב  רבי  הגה"צ  שכתב  מה  ראה  ו. 
ממאנטרעאל )אגורה באהלך עמוד רכט(: בשנים אלו החלו לשמוע קולות 
מלחמה שונים מווייטנאם, ואנו שסבלנו כבר מפחד מלחמות לא 
שקט ליבנו. גם רבינו הודיע לי שצריך למצוא אפשרות להגיע 
לאמריקא, דבר שהיה אז קשה מאוד, כמו כן זירזני רבינו לדאוג 
אחד  עם  קשר  יצרתי  בו.  להתיישב  אחר  מקום  עבור  לעצמי 
ייחלתי  הרבית,  לארצות  לעבור  בקשה  דרכו  והגשתי  מידידי 
לטוב אך לא תליתי תקוות גדולות מכיוון שהייתי מעורב בדבר 
שנעשה נגד ארצות הברית על ידי אחד מתלמידי הישיבה, כמו 
שחפצו  התלמידים  ידי  על  שנעשו  רבים  זיופים  בעקבות  כן 
רבות  פעמים  השוטרים  דבבו  מהונגריה,  קרוביהם  את  להציל 
שם  נמצא  החיפוש  בזמן  מגורי.  מקום  ואם  הישיבה  בנין  את 
דרכון מזוייף של בחור ששכב חולה, וכמובן שזקפו זאת לחובתי 
לא  שכבר  סברתי  זאת  כל  לאור  עליהם,  אחראי  הייתי  מתוקף 

אקבל היתר כניסה לאמריקא.

באותם הימים קבלתי קריאה של חיבה לקבל רבנות במעלבארן 
לאמריקא  לנסוע  אפשרות  ראיתי  שהלא  מכיוון  אוסטרליה, 

כאמור, נעניתי להזמנתם והבטחתי להם שאבא.

תז״ט-אח״ק תשפ"ההעלון בקודש פנימה



איז דעמאלטס געווען שבת אין וויליאמסבורג, און נאכ'ן 
טאטנ'ס טיש בין איך צוגעגאנגען קיין פאפא.

נאכ'ן בענטשן האט מען געטיילט שבע ברכות, און כ'האב 
געזען אז איך וועל באקומען א ברכה, בין איך געווען אין 
זאך  אזא  דא  נישט  איז  אונז  ביי  ווייל  פארלעגנהייט,  א 
אז מ'צוטיילט די ברכות נאר מ'זאגט אלע זעקס ברכות, 
און  ברכה,  די  גענומען  זיך  פארשטייט  כ'האב  אבער 
געהערט  כ'האב  וואס  דעם  אויף  פארלאזט  מיר  כ'האב 
אמאל פון טאטן אז ער איז געווען ביי עפעס א רבי'שע 
חתונה, און מ'האט אים אויסגערופן צו א ברכה, און ער 
איז צוגעגאנגען ווייל ער האט געפילט אז ס'האט נישט 

געפאסט אנדערש.

ווען כ'בין אהיימגעקומען האב איך דערציילט פאר מיין 
טאטן וואס איז געווען, און אז כ'האב געמאכט דעם חשבון, 
און כ'האב אים געפרעגט צי כ'האב גוט געטון, האט ער 
בין  שפעטער  געטון".  גוט  האסטו  "אודאי  געזאגט,  מיר 
איך אמאל געווען אויף אנדערע פלאץ און ס'איז געווען 
די זעלבע מעשה, האט מיר דער טאטע נאכדעם געזאגט 

אז כ'וואלט עס נישט געדארפט נעמען...

*

האדמו"ר מוויזשניץ: דער טאטע ]מרן ז"ל[ איז געווען ביי 
מיר מוהל; נאר ביי מיר נישט ביי די אנדערע ברודער'ס, 
ביי די אנדערע איז געווען מוהל הגה"ק מצעהלים זצוק"ל. 

תז״ט-אח״ק תשפ"הועלון בקודש פנימה



צעהלימער רב פלעגט סתם אזוי נישט פאַשלען, אבער 
ווען ער האט געמאכט א ברית ביים זיידן כ"ק האדמו"ר 

מסקווירא זצ"ל האט ער יא געפאַשעלט.

מרן שליט"א: יא, סקווערער רבי ז"ל האט מקפיד געווען 
דערויף.

איך געדענק א ברית פון איינער פון די ברודער'ס וואס איז 
פארגעקומען אין וויזניצע בית המדרש אויף ליע עוועניו, 

און סקווערער רבי ז"ל איז דארט געווען.

האדמו”ר מוויזשניץ: בדרך כלל זענען די ברית'ן געווען 
ביים סקווערער זיידן.

צו  נישט  זען  מען  דארף  זכרונות  אלטע  שליט”א:  מרן 
פארגעסן.

דאך  האט  ז"ל[  ]מרן  טאטע  דער  מוויזשניץ:  האדמו”ר 
מספיד געווען דעם סקווערער זיידן.

ס'איז  ווערטער,  אפאר  געזאגט  האט  ער  שליט”א:  מרן 
נישט געווען קיין הספד נאר דברי חיזוק.

בית  די  מיט  זאך  גאנצע  די  געווען  דאך  איז  דעמאלטס 
החיים, צי מ'זאל מאכן א בית החיים אין שיכון סקווירא, 
און דער טאטע ז"ל האט געשטופט אז מ'זאל יא מאכן, 
און כ"ק האדמו"ר מרחמיסטריווקא זצ"ל האט געפרעגט 
דער  האט  אחריות,  נעמט  ער  צי  ז"ל  טאטן  פונעם 
טאטע ז"ל געזאגט, "ניין, דאס געהער צו טשערנאבילע 
ווייל  בדבר,  נוגע  קיין  נישט  בין  איך  אבער  אייניקלעך, 
טאמער נישט אין סקווירא וועט מען אים דאך לייגן אין 

פאפא".

די  געשיקט  דעמאלטס  מ'האט  מוויזשניץ:  האדמו”ר 
שאלה צו כ"ק האדמו"ר ממכנובקא זצ"ל.

מרן שליט”א: איך געדענק ווי מ'האט געמאכט דעמאלטס 
געווען  ס'איז  החיים,  בית  די  זיין  מקדש  צו  הקפות  די 
פון  עקן  פיר  די  ארומגעגאנגען  מ'איז  ביינאכט.  שפעט 
זאכן,  פארשידענע  אויסגערופן  מ'האט  און  החיים,  בית 
דער סערדאהעלער רב ]הגה"צ רבי משה ניישלאס זצ"ל[ 
ער  האט  געטון  האט  ער  וואס  און  געטון,  אלעס  האט 

געטון על פי די הוראה פון טאטן ז"ל.

בית  די  געמאכט  האבן  אונז  ווען  מוויזשניץ:  האדמו”ר 
החיים אין שטאט, איז דער טאטע ז"ל אוועקגעפארן פון 

שטאט.

הרה"צ רבי פינחס חיים: ווען דער זיידע ז"ל האט מקדש 
געווען די בית החיים אין ניו דזשערסי האט ער געשיקט 

פרעגן פון רב ז"ל?

מרן שליט”א: יא, ס'איז דא א בריוו דערוועגן ז.

מיט'ן  מיטגעפארן  איז  טאטע  מיין  מוויזשניץ:  האדמו”ר 
טאטן ]מרן ז"ל[ אויף שבת צום בעלזער רב אין פעסט.

מרן שליט”א: יא יא; דער טאטע ז"ל פלעגט אנזאגן פאר 
מ'טאר  אז  פעסט,  קיין  געפארן  זענען  וואס  בחורים  די 
נישט גיין אויף די גאסן אין פעסט, די גאסן דארט זענען 
טריפה, און טאמער דארף מען יא גיין אויפ'ן גאס, זאל מען 
לויפן. שפעטער האט מען געזען אז דער טאטע ז"ל אליין 

אויך אזוי געטון.

וואס זענען דען די פעסטע גאסן קעגן די היינטיגע גאסן 
אין ניו יארק...

ביי אונז איז געווען א איד הרה"ח ר' יצחק דאנאטה ז"ל, 
האט ער מיר דערציילט אז ער איז געווען מיט'ן טאטן ז"ל 
נאכ'ן קריג ווען דער טאטע ז"ל איז געפארן פון אנטווערפן 
קיין אונגארן אויף קברי אבות, און זייענדיג אין וויען האט 
אים דער טאטע ז"ל געזאגט, "דא אין וויען איז דא א קרוב, 
איך וויל אריבערגיין באזוכן", האט ר' יצחק געזאגט פאר'ן 
טאטן, "דאס איז נישט פאר'ן רבי'ן... מ'קען נישט דארט 
גיין, מ'גייט נישט אנגעטון אזויווי עס דארף צו זיין", אבער 
דער טאטע ז"ל האט געזאגט אז אף על פי כן גייט ער יא. 
געווען  ס'איז  און  געגאנגען  טאקע  איז  ז"ל  טאטע  דער 

מכתב  ב(  סעיף  שסה  )סימן  יו"ד  חלק  רבותינו  שלחן  בספר  ראה  ז. 
מבעלזא  מרן  הוראת  עם  ז"ל  פויגל  שלום  ר'  הרה"ח  מהגבאי 
זי"ע לקידוש בית החיים, וכותב שם שמאחר ולא הספיק הזמן 
להציע השאלה לפני מרן מבעלזא, על כן הוא כותב מה שהורה 
בענין  אודות שאלתו  יארק:  בניו  מרן מבעלזא לקהלת בעלזא 
בית החיים, השיב לי כ"ק אדמו"ר שליט"א שעל זה לא משיב 
רק ביום, ומחמת שאני מוכרח לא רציתי לעכב התשובה. בעת 
בנויארק רצה לקדש הבית החיים,  שהשטיבל מחסידי בעלזא 
מבוא  התנהגות  שעיקר  שליט"א  אדמו"ר  כ"ק  והשיב  שאלנו, 
בשעת  שיתנה  כן  גם  הוסיף  וכ"ק  מקאזניץ,  ישראל  נר  בספר 
מה  ויאמר  יבוא  צדק  שגואל  לנצח,  המות  בילע  שד'  הקידוש 
ולא  ביומא דפגרא  יעשה הקידוש לא  וגם  זה,  תהיה מהקרקע 
ביום א' ולא ביום ב', רק ביום ג' ויום ה'. ויום קודם הקידוש יתענו 
כל האנשים השייכים לזה, רק האנשים החלושים יפדה במעות, 
וגם ביום קידוש הקטנים... קודם הקידוש, ונשים לא ילכו מביתם 
עד אחר הקידוש, ונשים לא מחוייבים בתענית. ואחר הקידוש 

יתנו שם לעקעך ויי"ש וישתה לחיים וכו'.

ואם כת"ה לא ירצה לסמוך על זה, יכתוב לו שקנה קרקרע על 
בית החיים, ד' בילע המות לנצח וכי רוצים לקדש, ואשאל אז, 
זו  תשובה  על  כי  מקודם,  שבועות  איזה  לחכות  צריך  זה  אבל 
מוכרח אני לחכות עד שיהי' שעת הכושר שיוכל כ"ק אדמו"ר 

שליט"א להשיב ביום, כי לא בכל יומא מתרחיש זה.

תז״ט-אח״ק תשפ"הזעלון בקודש פנימה



עיניו למטה, ער האט גערעדט אפאר מינוט און געגאנגען 
פון דארט.

געלערנט  דאך  האט  טאטע  דער  מוויזשניץ:  האדמו”ר 
אינדערהיים אין פאפא צוזאמען מיט ר' יצחק דאנאטה, 

ר' יצחק פלעגט קומען צום טאטן, זיי האבן זיך געקענט.

מרן שליט”א: יא יא, ער האט מיר געזאגט אז אייער טאטע 
האט זייער שנעל געלערנט.

*

האדמו"ר ממאשלוי: איך האב געהערט פון הגה"צ אב"ד 
אוהעל-מאנסי שליט"א, אז דער רבי ז"ל דער ויחי יוסף 
אים  אים  האט  ער  און  פלארידא,  אין  געווען  אמאל  איז 
געוואלט אהיימנעמען פון בית המדרש, האט דער רבי ז"ל 
געזאגט, "איך בין זיך נישט משתמש נאר מיט א תלמיד", 

אבער דער רבי ז"ל האט געזאגט, "איך וועל דיר עפעס 
אויסלערנען, וועסטו ווערן ווי מיינס א תלמיד; דו ביזט 
דאך דא מרא דאתרא, זאגסטו דאך דרשות, זאלסטו וויסן 
אז בעל דרשן דארף האבן א מסורה פון דריי מאל 'גלייך', 
און  זאך,  די  צו  'גלייך'  רעדן  רעדן,  צו  אנפאנגען  'גלייך' 

'גלייך' ענדיגן"...

מרן שליט”א: ס'דאכט זיך מיר אז דאס איז געווען נאכדעם 
וואס ס'האט נישט געשמעקט פאר'ן טאטן ז"ל עפעס א 

דרשה וואס איינער האט געזאגט דארט.

אב"ד אוהעל-מאנסי: א טאג פריער כ"ד טבת איז געווען 
זיידן  דעם  לע"נ  סעודה  יארצייט  די  המדרש  בית  אין 
האט  דארט  און  זי"ע,  מאוהעל  יוסף  משה  רבי  הרה"ק 
איינער גערעדט, און ס'האט אים נישט געשמעקט וואס 
ער האט געזאגט, דער רבי ז"ל האט אים נישט געוואלט 
נאך  תיכף  אבער  דארט,  געבליבן  ער  איז  פארשעמען 

תז״ט-אח״ק תשפ"החעלון בקודש פנימה



און  דארט  פון  אויפגעשטעלט  זיך  ער  האט  דרשה  די 

געגאנגען.

*

חיים  פינחס  רבי  הרה"צ  על  הצביע  מוויזשניץ  האדמו"ר 

גוטע פארטרעטער, ער איז  ואמר: דער רבי האט דא א 
מקדש שם שמים אין שטאט.

ינחם אתכם בתוך  וקם כ"ק מרן שליט"א לנחם: המקום 
אייך  זאל  באשעפער  דער  וירושלים,  ציון  אבלי  שאר 

טרייסטן, איר זאלט באהיטן ווערן פון צער.

ברכת מזלא טבא מקרב הלב למעלת האי גברא יקירא, איש האשכולות, עוסק לילות כימים בתורה ועבודה, תורה וחסידות בו צמודים יחד, טוב לשמים ולבריות, אהוב 
ונחמד לכל, מקבל כל אדם בסבר פנים יפות, טרם יקראו אותו והוא עונה, ידו נטויה לכל דבר טוב, ספרא רבא, מסור ונאמן למען דברי תורתו של עטרת ראשנו שליט"א, ה"ה

העסקן הנמרץ מוה"ר יעקב מאיר בר"מ מאנדל הי"ו
לרגל שמחת הולדת בנו למזל טוב

ובהאי שעתא נכיר לו טובה על כל העבודה רבה ונשגבה אשר עובד עבודתו הקודש 
בנאמנות ובמסירות למען דברי אלקים חיים של כ"ק מרן אדמו"ר שליט"א

יהי רצון שיזכה לגדלו ולחנכו לתורה לחופה ולמעשים טובים, וירוה רוב נחת דקדושה מתוך שלות הנפש והרחבת 
הדעת, ויזכה להמשיך במעשיו הטובים להגביר חיילים לתורה וחסידות, עד ביאת גואלנו ומלכנו בראשנו אמן.

המברכים מקרב הלב: חברי מכון אמרי קודש

בלב מלא תודה והכרה, באנו בזה להביע רגשותינו הנאמנות בברכת מזל טוב כראוי וכיאות, מול ידידנו החשוב, ממצדיקי הרבים ככוכבים, מפורסם 
לשבח ולתהלה, מלא רוח וחכמה, עושה מלאכתו בנאמנה, כמעיין המתגבר משפיע מרוב בינתו על לב שומע, מיראי ה' וחושבי שמו, ה"ה

המחנך הרב יוסף אלי' לעווי שליט"א
מרביץ תורה וחסידות לילדי חמד במדה גדושה

לרגל השמחה השרויה במעונו בהולדת בנו למזל טוב

יברכו השי"ת וישפיע עליו ממעון הברכות, בני חיי ומזוני, ויזכה לראות בנים ובני בנים עוסקים בתורה ובמצות על ישראל 
שלום, ויוכל להמשיך בעבודתו בקודש ברוב אונים ואמיץ כח, עדי נזכה לביאת ינון גואלנו ומלכנו בראשנו אמן.

המברך מעומק הלב: שלום יוסף פריעדמאן מנהל דת"ת

תלמוד תורה 'קהלת יעקב' דחסידי פאפא
״ר שליט״א מרן אדמו כ״ק  בנשיאות 

מכון ׳אמרי קודש׳
"ר שליט"א מרן אדמו כ"ק  דא"ח של  ועריכת  לחזרת  הועד 
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דברות קודש
אצל סיום מסכת סוטה במסגרת מפעל 'והגית' 

דחסידי פאפא ביום י"ז ניסן יום היארצייט 
של אם המלכות הרבנית הצדיקת ע"ה

יום א' דחוה"מ פסח תשפ"ה לפ"ק

פה סח

פה  דאך  איז  'פסח'  ווערטער;  אפאר  נאר  זאגן  כ'וועל 
סח', אזויווי ווען א קינד הייבט אן צו רעדן די ערשטע מאל, 
זאגט מען אים, "זאג עפעס, זאג א ווארט", דאס איז אז ווען 
מ'הייבט צו רעדן דארף מען נאר זאגן א ווארט-צוויי. אזוי 
אויך ביום טוב פסח זענען מיר כבריה חדשה, ס'איז א זמן 
וואס מ'הייבט אן צו רעדן בבחינת 'פה סח', ממילא וועלן 

מיר רעדן ממש נאר אביסל.

הודאה על רוחניות

געלויבט דעם אויבערשטן על נסיך שבכל יום עמנו ועל 
נפלאותיך וטובותיך שבכל עת ערב בוקר וצהרים, אויף דעם 
אלעם וואס א איד טוט דארף מען לויבן דעם אויבערשטן 
לפניך  אנחנו  מודים  מסכת(  לסיום  )הדרן  מ'זאגט  טאג.  יעדן 
ששמת חלקנו מיושבי בית המדרש, לכאורה האב איך מיר 
דאך געפלאגט, איך בין געגאנגען אין בית המדרש, אבער 
אף על פי כן דארף מען וויסן אז דאס איז נישט דיין ארבעט, 
נאר דער אויבערשטער האט דיר געהאלפן, און אויף דעם 

איז  איז  ער  וואס  צו  אויבערשטן  דעם  לויבן  איד  א  דארף 
אנגעקומען.

דאס אז מ'דארף לויבן דעם אויבערשטן אויף עניני הגוף 
איז דאך פשוט, דאס האט דאך דער אויבערשטער געגעבן, 
לויבן  די עניני הנשמה דארף מען אויך  אבער אפילו אויף 
דער  "געלויבט  זאגן  דא  מיר  דארפן  נו,  אויבערשטן,  דעם 

אייבערשטער הודו לה' כי טוב".

אנו רצים והם רצים

אין די בעל בת'ישע וועלט לויפט מען דאך ארום מיט די 
קינדער חול המועד, די בעלי בתים רופן דאס אז "מ'האלט 
חול המועד"; הודו לה' כי טוב אז אונז האלטן חול המועד 
אויף דעם אופן, אונז לויפן נישט ארום, אנו רצים והם רצים, 
דארט שטייט אז הם רצים וכו', אודאי דארף מען היטן אז 
מ'זאל נישט לויפן מיט די קינדער דארט וואו ס'שטייט אז 
לויבן  צו  גענוג  הם רצים... אבער אפילו אן דעם איז אויך 
דעם אויבערשטן אז אנו רצים, אונז לויפן דא אין בית מדרש.

בשבח פטרון מפעל והגית

גונב  קיין  זיין  נישט  וויל  איך  זאגן,  איך  וויל  זאך  א  נאך 
די  אין  פנייה  א שטיקל  דא  ס'איז  אז  זאגן  איך  וועל  דעת, 
ווערטער וואס איך זאג דא, ווייל איך בין מסופק געווען צי 
איך זאל רעדן צי נישט, אבער כ'האב מחליט געווען יא צו 
רעדן ווייל אין מסרבין לגדול )בבא מציא פז.(, פאר הר"ר שלמה 
]וועבער[ הי"ו צו אפזאגן, איז נישט דא אזא זאך, ר' שלמה 

בשיר וקול תודה נשתתף בהאי עידן חדוותא, בשמחתו של ידידנו היקר, ידיד ה' וידיד כל בית פאפא, רודף צדקה וחסד, רחום 
ומוקיר רבנן בכל לבו ונפשו, אהוב לשמים ונחמד לבריות, שמו הטוב נודע בשערים עם לבו הזהב ורך הלבב, ראש וראשון לכל 

דבר שבקדושה, מובחר במעלות ובמדות נשגבות, וכתר שם טוב עולה על כלנה, מקבל כל אדם בסבר פנים יפות, ה"ה

הרבני הנדיב מוה"ר יעקב ווייס הי"ו
נדבן 'שער אהרן' בהיכל כוללנו המפוארה

לרגל שמחת הולדת בתו למזל טוב

יהי רצון שיזכה לראות בנים ובני בנים עוסקים בתורה ובמצוות מתוך נחת והרחבת הדעת, ימלא ה' כל משאלות לבבו 
לטובה, עושר ואושר יריצו אחריו, ויזכה לשתי שלחנות ברוחניות ובגשמיות, ויוכל להמשיך בפעליו הטובים לזכות את 
הרבים, הצלחה וסייעתא דשמיא ילוו אותו כל ימי חייו עד סוף כל הדורות, בביאת משיח צדקנו ומלכנו בראשנו אמן.

המברכים מקרב הלב: הנהלת הכולל, אברכי ורבני הכולל

כולל 'קהלת יעקב' דחסידי פאפא
״ר שליט״א מרן אדמו כ״ק  בנשיאות 

תז״ט-אח״ק תשפ"היעלון בקודש פנימה



קען איך נישט אפזאגן, ממילא איז דא א שטיקל פנייה אין 
די ווערטער וואס כ'וועל רעדן יעצט, ווייל איך האב אביסל 
לגדול'.  מסרבין  'אין  דעם  זיין  מקיים  צו  דערמיט  אינזין 
ס'שטייט אין פתחי תשובה )יו"ד סימן רנו סק"א( אז פאר א גבאי 
מען  דארף  אזוי  אויב  אויפשטעלן,  זיך  מען  דארף  צדקה 
האבן דרך ארץ פאר ר' שלמה! איך וועל נישט מאריך זיין 
דא, מ'קען אסאך רעדן פון דעם, אבער אונז דארפן זיך אסאך 

אסאך לערנען פון ר' שלמה.

ברוך שנתן תורה

והגית, מיט'ן  פון  מ'האט צאמגעשטעלט דא דער סיום 
יו"ט פסח, און מיט די יארצייט פון די מאמע עליה השלום, 
וואס זי איז געווען פון דעם אלטן דור, און אן עכטע יראת 
ה'! און ס'איז נאך יעצט די יארצייט ווייל ביי קדשים הלילה 
אזוי  יארצייט.  די  היינט  נאך  איז  ממילא  היום,  אחר  הולך 
אויך האט מען דא צאמגעשטעלט א זמן פון מכיר טובה זיין 
פאר ר' שלמה זאל זיין געזונט און שטארק, אזויווי מ'האט 

שוין פריער געזאגט.

מ'זאגט ביי די הגדה, ברוך המקום ברוך הוא ברוך שנתן 
פריער  שוין  מען  ברוך המקום, האט  ישראל;  לעמו  תורה 
אז  דא(  בתר  פקודא  קטע  הק'  )זוהר  דאך  ס'שטייט  אז  דערמאנט, 
הקדוש ברוך הוא קומט עם פמליא דיליה צו הערן די סיפור 
יציאת מצרים פון אידישע קינדער, ממילא טוען מיר לויבן 
דעם אויבערשטן אויף די זכי', דאס מיינט ברוך המקום, אז 

אונז האבן די זכי' אז דער אויבערשטער קומט צו אונז און 
הערט צו אונזער סיפור יציאת מצרים.

ווייטער זאגט מען, ברוך שנתן תורה לעמו ישראל, ווייל 
להבדיל  אויבערשטן.  דעם  לויבן  נישט  מען  קען  תורה  אן 
דער גוי זאגט יישר כח ווייל ס'פאסט זיך אזוי, אבער דאס 
איז דאך פאלש און פאלש! ער זאגט דארט א 'טענק-יו'... 
באמת  מיר  קען  דען  וויאזוי  ממילא  פאלש!  אלעס  ס'איז 
דאס  תורה;  מיט  נאר  איז  דאס  אויבערשטן?  דעם  לויבן 
מיינט מען ברוך המקום, אבער דאס איז נאר וויבאלד ברוך 

שנתן תורה לעמו ישראל.

קבלת התורה היא בריאה חדשה
ס'איז דאך ידוע וואס דער מהר"ל מפראג זאגט )תפארת ישראל 
פרק לז( אז ס'שטייט )שמות כ, ב( אנכי ה' אלקיך אשר הוצאתיך 

מארץ מצרים, איז דאך שווער פארוואס שטייט נישט אשר 
בראתיך, זאגט דער מהר"ל ווייל יציאת מצרים איז א פרישע 
בריאה, קבלת התורה איז א נייע בריאה, ממילא מיינט מען 
טאקע מיט דעם אשר הוצאתיך מארץ מצרים אז איך האב 

דיר נאכאמאל באשאפן. אתד"ק.

זיין דער פשט און עומק הדברים דערפון. אין די  ס'קען 
למקום  אדם  בין  פון  חלקים  די  סיי  דא  דאך  זענען  תורה 
מצוות וואס די שכל איז נישט מחייב, און סיי רוב צי אפשר 
זענען  הדברות  עשרת  די  אין  שטייען  וואס  ענינים  אלע 
דברים שהשכל מחייבתן. לא תשא אם שם ה' אלקיך לשוא 
איז צו אפגעבן כבוד פאר'ן אויבערשטן; שמירת שבת, איז 

יוס"ף ה' עליכם ועל בניכם
בחדוה וצהלה וברגשי גיל והוד, הננו בזה לברך מעומק הלב בברכת מזל טוב 

חמה ולבבית לכבוד האי גברא רבה ויקירא, שמו הטוב מברכים ומפארים, 
מפורסם לשם ולתפארת ולתהלה, בתוך עם סגולה, מוכתר בכתר שם טוב, ה"ה

הר"ר יוסף אויש הי"ו
חבר הנהלת קופת חסדי יוסף

לרגל שמחת אירוסי בנו החתן החשוב אברהם הי"ו 
עם בת הר"ר חיים אפרים נאה הי"ו

יהי רצון שיזכה לרוות רוב נחת דקדושה מכל צאצאיו עד סוף כל הדורות, ויזכה להמשיך 
בפעולותיו הכבירים, ולהגביר פעלים לתורה וחסידות, עדי נזכה לביאת משיח צדקנו בב"א.

המברכים מעומק הלב: יעקב יחזקי' 
אבערלאנדער, יוסף ברי"ש כהן, אלימלך נייווירטה, 
דוב אבערלאנדער ג"א מצטרף: אפרים וועבער

תז״ט-אח״ק תשפ"היאעלון בקודש פנימה



הארץ  ואת  השמים  את  ה'  עשה  ימים  ששת  כי  וויבאלד 
געדענקען;  דאס  מ'דארף  און  וינפש,  שבת  השביעי  וביום 
כבד את אביך ואת אמך און אזוי ווייטער, דאס זענען אלעס 

דברים שהשכל מחייבתן.

אבער אף על פי כן גייען אונז צו מיט אן אנדערע צוגאנג 
צו די אלע מצוות. למשל אז מ'וועט מסביר זיין פאר א גוי 
אז ס'פאסט זיך צו מכבד זיין א טאטן, וועט דער גוי זאגן, "יא, 
ביזט גערעכט", אבער זיין יצר הרע וועט אים זאגן אז ער זאל 
דאס טון נאר אבי יוצא צו זיין, און שפעטער קען ער חוזק 
ענגליש,  רעדן  צו  נישט  ס'פאסט  רוקן.  זיין  הינטער  מאכן 
אבער אין די בעל בת'ישע וועלט זאגט מען אויף ענגליש, 

"איטס נייס טו בי נייס"...

אין  זיין  ס'דארף  אזוי!  נישט  דאס  גייט  אידן  ביי  אבער 
פנימיות! דער כבד את אביך ואת אמך דארף זיין אין פנימיות, 
דער לא תשא את שם ה' אלקיך לשוא, דאס אפגעבן כבוד 
און מורא האבן פאר'ן אויבערשטן דארף זיין אינגאנצן אין 
פנימיות! אזויווי צדיקים טייטשן אויף לא תחמוד, און לא 
'קענסט' נישט גנב'נען, דו קענסט נישט טון  תגנוב, אז דו 
אזא זאך. אבער א גוי גייט דאס צו אנדערש, ער האט נישט 
קיין פראבלעם מיט די זאכן, ער האט נאר א פראבלעם צי 
פאליציי וועט אים כאפן צי פאליציי וועט אים נישט כאפן, 
אבער ביי א איד איז נישט דא אזא זאך, ביי א איד גייט דאס 

אריין אין פנימיות.

דאס איז פשט אז קבלת התורה האט אונז געמאכט פאר 
א בריה חדשה, און דאס זאגן מיר ביי די הגדה 'ברוך שנתן 

תורה לעמו ישראל'.

והיא שעמדה לאבותינו ולנו

שעמדה  'והיא  מ'זאגט  וואס  ענין  דער  זיין  קען  דאס 
לאבותינו ולנו שלא אחד בלבד עמד עלינו לכלותינו'. 'והיא' 
גייט ארויף אויף פריער אויף סיפור יציאת מצרים, אז אונז 
געבן א שבח און מיר לויבן דעם אויבערשטן אויף יציאת 
מצרים, וואס די תכלית פון סיפור יציאת מצרים איז דאך 
תורה  די  אויף  ארויף  'והיא'  גייט  ממילא  התורה,  קבלת 

הקדושה, אז דאס איז מה שעמדה לאבותינו ולנו.

די  אויף  ארויף  גייט  'והיא'  אז  ספרים  אין  שטייט  אויך 
צווייטע כוס, וואס ווען מ'זאגט דאס הייבט מען אויף דעם 
כוס וואס איז כנגד 'והצלתי', די ד' כוסות זענען דאך קעגן ד' 
לשונות של גאולה, און די צווייטע כוס איז קעגן והצלתי, 
והצלתי איז טייטש אפגעטיילט )עיין רש"י פ' ויצא לא, טז - ד"ה הציל(. 
דאס מיינט והיא שעמדה לאבותינו ולנו, ס'גייט ארויף אויף 
דער ענין פון 'הצלה', אז דאס וואס אונז זענען אפגעטיילט 

פון די אומות העולם דאס איז מה שעמדה לאבותינו ולנו.

אבער באמת זענען די ביידע פשטים תלוי זה בזה, 'והיא' 
'והיא' גייט ארויף אויף  גייט ארויף אויף די תורה הק', און 
והצלתי, דאס איז זה תלוי בזה, ווייל אן תורה קען מען נישט 

זיין אפגעטיילט פון די אומות העולם. 

באנו בזה להביע מיטב ברכתא, מול פני איש רוח ונבון בתפארה, מופלג בתורה והוראה, 
שמועתו נאה, עושה פרי תבואה, עובד את ה' באהבה, בהתלהבות כאש להבה, נודע 

ומפורסם בישראל וביהודה, חכמת אלקים בו צמודה, מהולל בשערים המצויינים בהלכה, 
מצרף ומבאר ומנקה כל הלכה, , קולע אל השערה, לכל דבר טוב ידו נטויה, ה"ה

מו"ץ הרה״ג ר' שלום צבי ניישלאס שליט"א
ראש הכולל כולל רבינו

לרגל שמחת אירוסי בנו למזל טוב החתן המופלג מאיר ני"ו ממצוייני תלמידי מתיבתא 
קרית פאפא עם בת הרה"ג ר' שמחה בונם קאהן שליט"א מגי"ש בישיבתנו הק' רעדהוק

יהי רצון מלפני אבינו שבשמים שירווה רוב נחת דקדושה מכל יו"ח, ויתברך בכל 
משאלות לבבו לטובה, ויוכל להמשיך בפעליו לזכות את הרבים, ולהרביץ תורה 

וחסידות בקרב אנ"ש, עדי נזכה לביאת משיח צדקנו ומלכנו בראשנו אמן.

המברכים מקרב הלב
לומדי כולל רבינו
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נסיונות הזמן

די  נסיונות,  מיני  אזעלכע  דא  דאך  זענען  היינט  בפרט 
דער  וואס  ידוע  דאך  ס'איז  מרקחת;  א  איז  וועלט  גאנצע 
האט  זי"ע  הייליגער מיטעלער רב כ"ק מרן מהר"י מבעלזא 
געזאגט ווען ער איז געווען ביים ציון פון זיין טאטן כ"ק מרן 
געוואלט קאליע  "טאטע! אמאל אז מ'האט  זי"ע,  מהר"ש 
ווערן, אז מ'האט געוואלט ל"ע אראפגיין פון וועג, האט מען 
געדארפט פארן אויף פאריז; היינט גייט מען און מ'קויפט 
זיך א ביכל און מ'איז א פארטיגער! רבונו של עולם, טאטע, 

העלף אונז!"

שעדליכע  מיט  פול  איז  לופט  די  נדבר!  ומה  נאמר  מה 
כ"ק מרן אאמו"ר זצוק"ל פלעגט צו זאגן, אז  זאכן! אזויווי 
כסדר  מ'דארף  'אינדזשעקשענס',  נעמען  כסדר  מ'דארף 
און  הערשט,  וואס  לופט  די  צוליב  אינעקציאנען,  נעמען 
מ'קען שוין נישט אפשפארן די פענסטער'ס פון די לופט, 

ווייל אלעס קומט אריין.

דאך  איז  דעם  פון  כלים,  די  פון  נישט  שוין  מ'רעדט 
אפגערעדט אז מ'דארף זיך שטארק היטן, די כלים איז ממש 
א מעשה בעל דבר, די השחתה גייט אזוי איבעראל, אבער 
ביטערע  מין  אזא  אין  ארום  דאך  זיך  מען  דרייט  מזה  חוץ 
וואס  די לופט  גוים, מיט  די  זיך ארום מיט  גלות, מ'דרייט 
איז דא היינט, מיט זאכן וואס מ'הערט, און וואס מ'זעט אין 
די ליין מאטריאל, און די גאנצע זאך וויאזוי אונז קענען זיך 

די אומות  פון  זיין אפגעטיילט  אונז דארפן  אז  איז  האלטן 
העולם; דאס איז די זאך! 'והיא'! דאס און נאר דאס, איז מה 

שעמדה לאבותינו ולנו. 

אודאי דארפן מיר לויבן דעם אויבערשטן, און מיר דארפן 
פארשטייט זיך מכיר טוב זיין פאר ר' שלמה, וואס די צוויי 
געדענקען  מ'דארף  אבער  אינאיינעם,  דאך  גייען  ענינים 
זיין  מ'וויל  אז  ווייל  לערנען,  דאס  אנצוהאלטן  שטארק 
די  אין  דא  איז  וואס  באצילן  שעדליכע  די  פון  אפגעהיטן 
לופט אויף די וועלט, איז נישט דא קיין אנדערע עצה, נאר 
אז מ'קומט אריין יעדן טאג אין בית המדרש, און מ'נעמט 
יעדן טאג אן אינעקציאן, די אינעקציאן דארף מען נעמען 

יעדן טאג.

פרעגן,  אים  מ'וועט  און  יונגערמאן  א  צו  מ'גייט  אז 
"פארוואס דאווענסטו נישט?" און ער ענטפערט, "איך ווייס 
יונגערמאן  דער  דארף  חשק",  קיין  נישט  האב  איך  נישט, 
אז  חשק!"  האבן  יא  וועסטו  אינעקציאן  אן  "נעם  וויסן, 
איינער זאגט אז ער קען נישט, האט מען דאך שוין פריער 
דערמאנט און ס'איז כדאי איבערצו'חזר'ן וואס דער גוי האט 
געזאגט פאר הרה"ק ר"ר זושא זי"ע, און כ'וועל עס נאכזאגן 
וויאזוי דער טאטע ז"ל האט עס געזאגט בזה הלשון, "דזשיד! 
הייב דא אויף דעם בינטל האלץ", האט ר"ר זושא געזאגט, 
טויגסטו,  "טויגן  געזאגט,  גוי  דער  האט  נישט",  טויג  "איך 

ווילן ווילסטו נישט"...

מעומק הלב נברך בזה ברכת מזל טוב לכבוד האי ארי שבחבורה, עוסק בתורה בשקידה נפלאה, שמועתו נאה, עושה פרי 
תבואה, תורה וחסידות בו צמודים יחד, כמעיין המתגבר משפיע לנו מבאר החיים של רבותינו הק', אשרי השומעים בכל 

עת אמרתו, עובד עבודתו בקודש במסירות נפלאה, מאיר פנים לכל אדם, עסקן נמרץ למען קדשי בית חיינו, ה"ה

הרה"ח ר' יעקב מאיר בר"מ מאנדל שליט"א
ראש החבורה במסגרת ארגון החבורות דחסידי פאפא

לרגל הולדת בנו למזל טוב

יהי רצון שיזכה לרוות רוב תענוג ונחת מכל יו"ח, מתוך שלוות הנפש והרחבת הדעת, ויתברך בשפע ברכה והצלחה בכל מעשי ידיו, ויזכה להמשיך עם 
פעלים וחיילים לתורה וחסידות, להשפיע תורה וחסידות מבארם של רבותינו הק', עד ביאת ינון גואלנו, ומלכנו בראשנו, במהרה בימינו אמן ואמן.

המברכים ברגשי גיל והוד
חברי החבורה תלמידי שיעור ב' בישיבה קטנה

תז״ט-אח״ק תשפ"היגעלון בקודש פנימה



שמירת הפה

מיני  אלע  האט  יעדער  אז  וועלט  גאנצע  די  גייט  היינט 

נאשערייען אויף פסח, מיט זיבעצן תירוצים פארוואס און 

פאר ווען, און אז 'היינט גייט עס אזוי'... איך פארשטיי נישט! 

וואס איז דאס 'היינט גייט עס אזוי'?! אונז זענען אפגעטיילט 

איז  אודאי  קוקט!  יענער  וואס  נישט  קוקן  אונז  דעם!  פון 

דאס געמאכט אז ס'זענען דא שוואכערע אידן וואס דארפן 

אלעס האבן, און ער קען נישט אנדערש, פארשטייט זיך אז 

דאס איז געמאכט פאר אים, אבער אז מען 'מוז' עס האבן?! 

וויאזוי האסטו אריינגענומען אין קאפ אז מ'מוז? דאס איז 

ווייל ס'פעלט די כח פון דעם אינעקציאן.

זעלבע  די  נישט אן נאר פסח, נאר  גייט  אודאי אז דאס 

דא  טאקע  איז  פסח  יאר,  גאנץ  א  נאכדעם  גייט  נסיונות 

נסיונות, אבער א גאנץ יאר דארף מען נזהר זיין פון מאכלות 

אסורות, און נישט נאר פון מאכלות אסורות וואס מ'נעמט 

מ'זאגט ארויס  וואס  דיבורים  די  אויך  נאר  אין מויל,  אריין 

פון מויל, וואס דאס איז דאך די חלק הרוח, וואס ס'איז דאך 

דא מחשבה דיבור ומעשה קעגן נפש רוח ונשמה, און די 

מחשבה איז די תורה הקדושה, נאכדעם קומט דיבור דאס 

איז ווען מ'רעדט ארויס די דיבורים פון די תורה הקדושה, 

מ'זאגט עס ארויס פון מויל.

אזוי אויך איז 'רוח' די כח פון וואס מ'נעמט אריין אין מויל, 

וואס דאס איז די מצה, אזויווי ס'שטייט )ברכות מ.( אין התינוק 

טייטשן  דגן,  טעם  שיטעום  עד  ואמא  אבא  לקרות  יודע 

צום  רעדן  נישט  מ'קען  אז  מרמז  איז  דאס  אז  ספרים  די 

אויבערשטן, ביז מ'פילט דעם טעם דגן דער טעם פון מצה. 

נו וויאזוי פילט מען א טעם פון מצה? טעם פון מצה מיינט 

מען דען סתם אז די מצה איז געשמאק אזויווי די בעלי בתים 

זאגן אז ס'איז געשמאקע מצה?... טעם פון מצה מיינט די די 

פנימיות און די קדושה פון די מצה.

כח הרבים

בקיצור, מ'קען רעדן און רעדן און רעדן, אין ענדע דארף 

מען וויסן אז 'פה סח', יעדער איינער דארף האבן פה סח, 

אבער א גרויסע חלק פון די לימודים איז אז ס'איז ברבים, 

סיי אז ס'איז ברבים און סיי אז ס'איז איין גרויסע לימוד, די 

והגית ברענגט צו א געוואלדיגע גרויסע כח הרבים, וואס 

דאס איז דאך די גרעסטע כח! ס'איז א געוואלדיגע כח תורה 

צו  דאך  ברענגט  מצוה  יעדע  אויך  אזוי  און  תורה  ברבים, 

תשובה, און ס'שטייט אין ישמח משה )פ' נצבים ד"ה עוד יתבאר אתם 

נצבים א'( אז תשובה ברבים איז דאך תשובה מאהבה, ממילא 

ברענגט דאס א געוואלדיגע כח פון איחוד.

בשבח הרבנית הצדיקת ע"ה

דאס אלעס האט א שייכות מיט די יארצייט פון די מאמע 

ע"ה, וואס זי האט דאך געהאט א געוואלדיגע גרויסע חלק 

אין די גאנצע הרבצת תורה, אין די גאנצע ענין פון מעמיד 

זיין תורה, וואס דער טאטע ז"ל האט דאך אזויפיל כוחות זיך 

אוועקגעגעבן און זיך אוועקגעשטעלט צו שטיין דא, ווי ער 

איז נאר צו דעם באשאפן געווארן, צו לערנען 'תורה מיט 

יראת שמים' פאר אידישע קינדער, און אזוי אויפגעשטעלט 

דורות און דורות און דורות, האט זי דאך געהאט אין דעם א 

חלק, ממילא איז דאך דאס כדאי אין אזא זמן ווייל זי האט 

אויך א חלק אין די תורה ביי אונז.

צו  זיין  זוכה  זאלן  מיר  העלפן  אויבערשטער  דער  זאל 

השפעות  מיני  כל  צו  זיין  זוכה  זאלן  מיר  רמזים,  אלע  די 

טובות, און מ'זאל אפגעהיטן ווערן פון אלעם וואס מ'דארף 

ווערן מיט כל מיני  ווערן, מ'זאל אויפגעראכטן  אפגעהיטן 

ישועות, ס'זאל שוין זיין כימי צאתנו מארץ מצרים אראנו 

נפלאות מתוך רחמים וחסדים בב"א.

תז״ט-אח״ק תשפ"הידעלון בקודש פנימה



תז״ט-אח״ק תשפ"הטועלון בקודש פנימה



בעמדנו בתום ימי בין הזמנים שעברו עלינו לטובה ברוב סייעתא דשמיא, עת אשר זכינו לקדש שם שמים, 
לרומם ולפאר כבוד בית פאפא, כאשר מאות בחורי אנ"ש מילאו את היכל ביהמ"ד הגדול מפה אל פה מדי יום 
ביומו בכל שעות היום בתורה ובתפלה, עלינו להביע תודותינו העמוקות מול הני אנשי שם שעמדו לימיננו בכל 
ההצטרכיות לצורך 'ישיבת בין הזמנים' למען שביעת לב בחורי אנ"ש שיוכלו לישב באהלה של תורה ועבודה 

בלי שום מניעות, ה"ה

משפחת וואסערמאן הנכבדה שיחי'
הר"ר שמעון גבריאל הי"ו, הר"ר אברהם הי"ו, הר"ר ישעי' שלום הי"ו, הר"ר משה 

דוב הי"ו, הר"ר יוסף הי"ו, הר"ר אליקים געציל הי"ו, הר"ר שלמה מרדכי הי"ו

נדבני פרס ישיבת בין הזמנים לע"נ אביהם הבלתי נשכח הרה"ח ר' 
שמואל ב"ר שלמה מרדכי וואסערמאן ז"ל פטרון ישיבת בין הזמנים

ובהאי זימנא נביע ברכותינו עמוקות לרגל קישור החיתון של החתן החשוב אברהם אליעזר וואסערמאן 
ני"ו מבחירי תלמידי מתיבתא קרית פאפא בן הר"ר משה דוב הי"ו עם בת הר"ר משה נחום פישער הי"ו

יתן השי"ת שיזכו כולם להתברך ממעון הברכות, וזכות הרבים יעמוד להם ולזרעם אחריהם, ויצליחו בכל דרכיהם 

להגדיל תורה וחסידות ולהאדירה, עדי נזכה לעלות לציון ברנה, בביאת משיח צדקנו ומלכנו בראשנו אמן.

המברך לעומתם ברגשי הכרת הטוב

יוסף שפיטצער - בן ציון מאנדל
ם י נ מ ז ה ן  י ב ת  ב י ש י ת  ל ה נ ה ם  ש ב

העסקנים הדגולים 

הר"ר יואל פריעדמאן הי"ו 
מנכ"ל המוסדות, הר"ר יחיאל 

יודא גאלדבערגער הי"ו

~

העסקן הנמרצים

הר"ר הילל שאלאמאן הי"ו, 
הר"ר יקותיאל יצחק דייטש הי"ו 
חבר הנהלת המוסדות, הרה"ג ר' 
אביגדור יואל גאמבא שליט"א 
מגי"ש במתיבתא קרית פאפא, 

הר"ר יוסף בר"ד קאהן הי"ו

~

המשמשים נאמנים 
דביהמ"ד הגדול

הר"ר לוי יצחק לעבאוויטש 
הי"ו, הר"ר משה ניישלאס הי"ו, 

הר"ר ישראל צבי ווייס הי"ו

~

העסקנים היקרים

הר"ר בנימין אליעזר מאנדל 
הי"ו, הר"ר יעקב מאיר בר"מ 

מאנדל הי"ו, הבה"ח אשר אנשיל 
שאלאמאן הי"ו, הבה"ח פנחס 

פריעדמאן הי"ו, הבה"ח אשר 
זעליג ברש"ד גאלדבערגער 
הי"ו, הבה"ח עקיבא מרדכי 

גאלדבערגער הי"ו, הבה"ח משה 
ברמ"ש גאלדבערגער הי"ו, 

הבה"ח שלמה בר"מ מאנדל הי"ו

וכל העוזרים 
והמסייעים מדי יום 
ביומו שיהיה הכל 
מוכן ומזומן על צד 
היותר טוב למען 

הבחורים החשובים

תז״ט-אח״ק תשפ"הטזעלון בקודש פנימה



ספירת העומר ביום

סיפר מוה"ר יעקב יחזקי' 
בר"א גרינוואלד הי"ו:

פעם בעת הרצאת השיעור בישיבה למד כ"ק מרן 

שמובא  הספרים  מן  באחד  הבחורים  לפני  זצוק"ל 

ליקוטי מהרי"ח  )ראה  ביום  גם  שיש לספור ספירת העומר 

סדר ספירת העומר(, ואחר כך אמר מרן ז"ל להבחורים: "נו, 

זאגט אלע צוזאמען היום יום וכו' לעומר".

*

שמחה של מצוה

סיפר הגה"צ רבי מרדכי שטיין 
זצ"ל גאב"ד פאלטישאן 

)נפטר שביעי של פסח תשפ"ה(:

בעת חתונת אחותי הרבנית עם גיסי כ"ק האדמו"ר 

זצוק"ל  מרן  כ"ק  שם  מצעהלים שליט"א, השתתפו 

שהיה קרוב משפחה, וכ"ק האדמו"ר מסקווירא זצ"ל 

מפאלטישאן  האדמו"ר  כ"ק  זקיני  של  דודו  שהיה 

זצ"ל. היתה אז שמחה גדולה אצל המשפחה, כי מעת 

במשפחת  שמחות  כך  כל  היו  לא  עדיין  המלחמה 

המלוכה.

אחר החופה עלו מרן ז"ל והאדמו"ר מסקווירא ז"ל 

לחדר היחוד לאחל ברכת מזל טוב לחתן כלה, והיו שם 

גם כן כ"ק הגה"ק מצעהלים זצוק"ל, ואבי הגה"צ רבי 

ישראל אברהם שטיין זצ"ל גאב"ד פאלטישאן. אחר 

כך שרו ניגון שמחה, ובאמצע השירה הגיעה השמחה 

למצב כזה שמרן ז"ל עלה על כסא ומשם לשלחן, וכה 

שרו ורקדו על השלחן בשמחה של מצוה.

*

רפאה נפשי כי חטאתי

עוד סיפר הגה"צ רבי מרדכי 
שטיין זצ"ל גאב"ד פאלטישאן:

אבי הגה"צ רבי ישראל אברהם שטיין זצ"ל גאב"ד 

פאלטישאן היה מקורב מאוד אצל כ"ק מרן זצוק"ל.

מן השנים בעת שהיתה תקופה קשה אצל  באחד 

ז"ל  אבי  נסע  קשה,  ניתוח  על  אחר שעבר  ז"ל  מרן 

לבקר את מרן ז"ל בבית החולים ואני לוויתי את אבי 

אל הביקור אצל מרן ז"ל.

מרן ז"ל היה אז במצב קשה אחר מחלתו, ואבי ז"ל 

לשמחו  רצה  ז"ל  מרן  של  מהותו  את  היטב  שהכיר 

מאיר  רבי  הרה"ק  בשם  אימרא  לו  ואמר  בדברים, 

מפרימישלאן זי"ע על הפסוק )תהלים מא, ה( רפאה נפשי 

הבין  לא  שמעולם  מאיר'ל  ר'  ואמר  לך,  חטאתי  כי 

הפשט בפסוק, וכי בשביל שחטא מגיע אליו רפואה. 

עד שבא אליו איש פשוט מאוד ולימד אותו הפשט 

בפסוק.

פשוט  איש  אליו  הגיע  שפעם  מאיר'ל  ר"ר  וסיפר 

אז  זיין  מתפלל  זאל  זאל  רבי  "דער  אותו:  וביקש 

רפואה  א  האבן  זאל  מאריא'  בן  'איוואן  פויער  דער 

עפעס  אייך  פאלט  "וואס  אותו:  שאלתי  שלימה"... 

גוי?"...  א  זיין פאר  וועט דען מתפלל  איין? מאיר'ל 

נענה אותו איש פשוט ואמר: "רבי! ביי דעם גוי ליגט 

טאמער  פארמעגן,  גאנצע  מיין  איינגעשטעקט  מיר 

וועט ער געזונט ווערן האב איך נאך אויסזיכטן אז ער 

וועט באצאלן, אבער טאמער וועט ער שטארבן איז 

מיין גאנצע געלט פארפאלן"...

חסידים דערציילן
עובדות, מאמרים, וסיפורי חסידים על כ"ק מרנן רבותינו הק' קמא קמא דמטא לידן

תז״ט-אח״ק תשפ"היזעלון בקודש פנימה



אריינצולייגן אייער מודעה אדער 'מזל טוב׳ פארבינדט אייך אויף:

929.441.0890 ביז מיטוואך 2:00 נאכמיטאג

להערות והארות, אפשר להשאיר הודעה בקו המערכת כפתור 9 < 0

כל הזכיות שמורות ל'מערכת פאפא'

 718.480.7872

 מבקשים אנו מאנ"ש שכל מי שיש לו איזה עובדא או רשימה ממרנן רבותינו הק' ויבלחט"א כ"ק מרן אדמו"ר שליט"א
שישאיר הודעה להאספן הרב מנחם מענדל אבערלאנדער הי"ו על הקו המיוחד 450-5548)646(

הפטיר ר' מאיר'ל: "האט מאיר'ל שוין פארשטאנען 

פשט אין פסוק, דוד המלך האט געזאגט 'רפאה נפשי 

שולדיג,  אסאך  זייער  דיר  בין  איך  לך',  חטאתי  כי 

טאמער וועל איך געזונט ווערן איז דא אויסזיכטן אז 

כ'וועל עס נאך באצאלן"...

אחר שאמר אבי ז"ל את האימרא ראיתי על צורת 

את  בשמעו  נפשו  שהחיה  איך  ז"ל  מרן  של  קדשו 

הדברים.

*

האדמו"ר מוויזשניץ בפאפא

עוד סיפר הגה"צ רבי מרדכי 
שטיין זצ"ל גאב"ד פאלטישאן:

זצוק"ל  מרן  כ"ק  ביקור  בעת  נוכח  להיות  זכיתי 

מוויזשניץ  מרדכי  התורת  האדמו"ר  כ"ק  מו"ר  אצל 

זצ"ל, ובעת שנכנס מרן ז"ל קם האדמו"ר מוויזשניץ 

ממקומו מלא קומתו כתלמיד לפני רבו, אחר כך אמר 

לי האדמו"ר מוויזשניץ: "ער איז מיין רבי, איך האב 

געלערנט ביי אים".

*

גשמי ברכה

סיפר הרה"ח ר' ישעי' 
שווארץ הי"ו )סיגעיט(:

ועד  בית  ביתי  את  לעשות  זכיתי  השנים  במשך 

לחכמים, וכמה פעמים הגיע כ"ק מרן זצוק"ל לביתי 

במחוז סיגעיט לנוח קצת ולשאוב כוחות חדשים.

היה לו למרן ז"ל המפתח לביתי, והיה יכול לקרות 

פעמים רבות שמרן ז"ל נסע מביתו נאוה קודש אחר 

בביתי,  היום  במשך  והתעכב  סיגעיט,  לעיר  שחרית 

שם ישב מרן ז"ל ליד החלון מול הים ועסק בעבודתו 

בקודש, ובפרט התעסק שם בעריכת וכתיבת תשובות. 

הק'  הישיבה  אל  משם  ז"ל  מרן  נסע  היום  בהמשך 

ב'קווינס' להרצות השיעור לפני הבחורים או לבחון 

אותם, ומשם חזר לביתו נאוה קודש בעיר וומס"ב.

פעם בעת שהתבונן מרן ז"ל בגלי הים, שח ואמר 

שמובא ברד"ק שלהביט ולהתבונן על הים הוא סגולה 

לחולי עצבים.

פעם אחר חג הפסח היה מרן ז"ל בביתי בסיגעיט 

אייר,  חודש  בתחלת  שם  והיה  ימים,  עשרה  למשך 

ואמר  ז"ל  מרן  פנה  גשם,  ירד  הימים  מן  ובאחד 

להרבנית הצדיקת ע"ה: "די רעגן וואס קומט צווישן 

פסח און שבועות איז א רפואה; גיי ארויס אינדרויסן, 

וואש דיר אפ די פנים מיט די רעגן, אזוי אויך עפן די 

מויל אז ס'זאל אריינגיין אביסל רעגן" א.

*

שמיעת כלי שיר

סיפר מוה"ר מיכאל 
דוב מענצער הי"ו:

שאלתי פעם את כ"ק מרן זצוק"ל על מה סומכים 

היום ששומעים קול שיר וכלי זמר, שלכאורה הוא נגד 

דברי השולחן ערוך )סימן תקס סעיף ג( שאסר לשמוע כל 

מיני זמר וכלי שיר מפני חורבן בית המקדש, והשיב 

לי מרן ז"ל שסומכים על דברי הרמ"א שכתב שם: ויש 

אומרים דוקא מי שרגיל בהם כגון המלכים שעומדים 

ושוכבים בכלי שיר.

פנחס  רבי  הרה"ק  שאמר  מה  כב(  )אות  פנחס  במדרש  ראה  א. 
רפואה  הם  עצרת  עד  מפסח  שהם  הגשמים  זי"ע:  מקאריץ 
היינו  הרפואות,  בכל  כמוהו  שאין  התחלואים  לכל  גדולה 
לעמוד ראשו מגולה קצת על הגשם שיורד עליו, גם לפתוח 

פיו שירדו לתוכו.


